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VERSLAG 
 

 

ACTIE 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de eerste vergadering van de commissies van de VV met een woord van 

welkom. 

Het reglement van orde maakt het mogelijk dat diegenen die nog niet als commissielid zijn 

benoemd het woord voeren. 

Hoogheemraad Langeslag wordt vervangen door de heer Von Faber. 

De secretaris van de commissie, de heer Van Geen, wordt vervangen door mevrouw Van 

Hage. 

 

 

2. Spreekrecht 

Van het spreekrecht wordt geen gebruik gemaakt. 

  

 

3. Notulen van de commissievergadering VW 

Tekstueel en naar aanleiding van 

De notulen van de commissie worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

Toezeggingenlijst  

De lijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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VERSLAG 
 

 

ACTIE 

 

4. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen.  

 

 

5. VV-BESLUITVORMINGSNOTA’S  

5.a Toelichting P&C-cyclus 

De voorzitter stelt vast dat er geen vragen zijn over de memo die is verstrekt als 

achtergrondinformatie voor de volgende agendapunten.  

 

 

 

 

5.b 

 

Jaarrekening 2018  

Mevrouw Stoop wijst erop dat het genoemde bedrag van € 225.00 niet correct is omdat 

daaruit geen miljoenen aan de reservepot kunnen worden toegevoegd.  

 

De voorzitter deelt mee dat deze technische vraag ook door een lid van de commissie BOD 

is gesteld en inmiddels schriftelijk is beantwoord. 

 

Mevrouw Stoop vraagt waarom er nog geen overeenstemming is bereikt met de betreffende 

gemeente over de sluisjes bij Halfweg. 

Waarom is de vacature voor de watergebiedsplannen Noord zo lastig in te vullen? En wat 

komt daardoor in de knel? 

 

De heer Van der Poel herinnert eraan dat aan regionale keringen vorig jaar slechts 19,5 

kilometer is gedaan in plaats van de afgesproken 25 (zie pagina 13). Is het haalbaar om die 

achterstand in 2019 in te halen? 

 

Mevrouw Dewkalie vraagt welke maatregelen het college in de toekomst op het onderwerp 

baggeren denkt te treffen. Zij sluit zich aan bij de vragen over de sluisjes bij Halfweg en de 

vacature voor de watergebiedsplannen Noord. 

 

De heer Schols sluit zich aan bij de vragen over het baggeren en de sluisjes in Spaarndam. 

 

Mevrouw Waterlander heeft vragen over het door derden baggeren van eigen water. Zij 

begrijpt dat Rijnland niet handhaaft als zij dat werk niet doen. Dat is zorgelijk, en de vraag 

rijst of Rijnland aansprakelijk kan worden gesteld als door dat niet-baggeren op een gegeven 

moment schade ontstaat. 

 

De heer Von Faber licht toe dat de besprekingen over de sluisjes in Halfweg praktisch 

gezien opnieuw zijn gestart nadat de betrokken gemeente met een andere gemeente is 

gefuseerd. De voorkeursvariant van Rijnland is door de nieuwe gemeente ter discussie 

gesteld op haalbaarheid en kosten. 

Het baggeren staat 'op rood'. Baggeren is een complex onderwerp. Met name PFOS is een 

oorzaak van vertragingen omdat die bagger heel moeilijk is weg te zetten. Er was daar een 

gebied voor in beeld, maar nu doet zich de complicatie voor dat in de bagger nog andere 

stoffen zijn aangetroffen. 

Zijn conclusie voor wat betreft het hanteren van het principe 'ja, mits' bij het baggeren van 

derden is dat op een gegeven moment de wal het schip keert. De problemen ontstaan als 

iedereen dit nalaat. Recent is binnen de organisatie besproken waar in de handhaving dan de 

nieuwe streep moet worden getrokken. Het antwoord op die vraag is nog niet geformuleerd. 

 

Mevrouw Waterlander heeft ook de vraag gesteld of Rijnland aansprakelijk kan worden 
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gesteld voor overstromingen als die het gevolg zijn van slecht onderhoud. 

 

De voorzitter kan op dit moment deze vraag niet beantwoorden. Hij gaat ervan uit dat die 

aansprakelijkheid ligt bij de onderhoudsplichtige. Hij zal de vraag voorleggen aan de 

afdeling juridische zaken.  

 

Mevrouw Waterlander veronderstelt dat dat ertoe kan leiden dat die aansprakelijkheid dan 

moet worden verdeeld over veel onderhoudsplichtigen die allen hun taak hebben 

verwaarloosd. 

 

De heer Von Faber merkt op dat onderhoudsplichtigen in een stedelijke omgeving vaak niet 

weten waar zij hun bagger moeten laten. In samenwerking met gemeenten wordt daarom een 

pilot gestart voor een gemeenschappelijke aanpak van 'stedelijk water'. De opzet is dat de 

gemeente het waterschap opdracht geeft voor het baggeren en de kosten daarvan via een 

belasting op de onderhoudsplichtigen verhaalt. 

Een handhavingsvraag is hoe het versmallen of dempen van watergangen moet worden 

aangepakt. 

 

De voorzitter merkt op dat de vraag over de keringen in de volgende commissie thuishoort.  

Hij doet de toezegging dat het college die vraag naar die vergadering meeneemt. 

 

Mevrouw Ubink licht toe dat vacatures moeilijk vervulbaar zijn omdat de arbeidsmarkt krap 

is. Rijnland heeft zich bovendien tot doel gesteld om minder in te huren en vast personeel 

aan te stellen. De betreffende externe medewerker is vertrokken en het heeft enige tijd 

geduurd voordat die functie weer was ingevuld. Dat heeft tot gevolg dat vertraging is 

opgetreden in de verkenning en de uitvoering. 

 

De heer Schols herinnert zich dat de gemeente Amsterdam bereid was financieel bij te 

dragen aan de sluisjes in Halfweg, maar daar wel een termijn aan heeft verbonden. Komt die 

bijdrage in gevaar doordat de onderhandelingen met de betrokken gemeente opnieuw 

moeten worden gevoerd? 

Hij heeft op het moment van overgang van 'nee, mits' naar 'ja, tenzij' al gewaarschuwd voor 

de beschreven risico's. Hij is een paar keer met handhavers op stap gegaan en zijn ervaring 

is dat gemeenten opgelegde boetes betalen en verder niets doen. 

 

De heer Von Faber deelt mee dat er goed op wordt gelet dat de bijdrage van Amsterdam niet 

in gevaar komt. Daarnaast wordt nagegaan of ook de provincie financieel wil bijdragen. 

 

De voorzitter zegt dat handhaving het sluitstuk is van het beleid van Rijnland. Er is vooral 

geïnvesteerd in de voorkant van het proces: voorlichting verzorgen over verplichtingen, over 

de wijze waarop die kunnen worden nagekomen en over mogelijke uitvoerders. 

Met grote organisaties wordt altijd het gesprek aangegaan over de aanpak. Uiteindelijk moet 

men het onderhoud altijd uitvoeren. 

Desgevraagd bevestigt hij dat er nog veel tussenstappen zijn tussen voorlichting en 

handhaving. De inzet op voorlichting heeft er zeker toe geleid dat er minder hoeft te worden 

gehandhaafd. 

 

De praktijkervaring die de heer Schols in de handhaving heeft opgedaan is anders.  

 

De voorzitter verzoekt hem die casus buiten de vergadering nader te omschrijven. 

Hij deelt mee dat het antwoord op de juridische vraag over de handhaving in een nota van 

toelichting zal worden verzorgd en concludeert dat de commissie adviseert het onderwerp 
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als hamerpunt voor de VV te agenderen. 

 
 

5c.  Inzicht in bereikte effecten ingezette middelen 2010-2018 

Mevrouw Corbey waardeert het dat wat betreft de commissie VW alle scores groen zijn. Is 

de verwachting dat dat zo blijft? Er ligt een grote klimaatopgave. Kan worden verduidelijkt 

op welke punten Rijnland verantwoordelijk is voor resultaten op dat gebied? 

Zij ziet dat er veel overlap is tussen de vier geformuleerde doelen en denkt dat efficiency-

winst valt te behalen als er niet vanuit programma's maar vanuit een gebied wordt gedacht.  

 

De heer Von Faber antwoordt dat het klimaat voor de komende bestuursperiode een centraal 

onderwerp is voor het waterschap in de omgang met middelen en ideeën. Deze 

bewustwording en het pogen om te anticiperen op ontwikkelingen vormen op zich geen 

garantie dat dat voldoende is. 

De watergebiedsplannen worden bijgewerkt met input van alle beleidspunten en vormen dan 

de basis voor de uitvoering. 

 

Mevrouw Ubink wijst erop dat klimaatscenario's regelmatig worden aangepast op basis van 

nieuwe inzichten. In die zin is er sprake van schuivende doelen. Op basis van de gegevens 

uit 2018 is doorgerekend dat in acht polders extra maatregelen moeten worden getroffen om 

wateroverlast tegen te gaan. Nieuwe gegevens zullen tot nieuwe uitkomsten leiden. 

 

De voorzitter zegt dat de kerntaken van de waterschappen helder zijn. Of die 

verantwoordelijkheid breder moet worden opgevat is een politiek-bestuurlijke vraag, die 

onder andere aan de orde komt in de besprekingen binnen de VV over het nieuwe 

coalitieakkoord. 

Sommige verplichtingen zijn helder; andere hebben meer het karakter van een 

inspanningsverplichting. De kaderrichtlijn water leidt tot duidelijk omschreven acties in de 

natuur, maar het is altijd afwachten in welke mate die tot het gewenste resultaat leiden. 

 

De voorzitter stelt vast dat de commissie kennisneemt van de nota. 

 

 

5d. Voorjaarsbestuursrapportage 

De heer Stuurman ziet dat 'voldoende water' groen is afgevinkt, terwijl in de tekst sprake is 

van allerlei zaken die niet op orde zijn: capaciteitstekorten, vertragingen die deels worden 

ingelopen, hogere plankosten, enzovoorts. Wat is hiervan de verklaring? 

 

De heer Schols waardeert het positieve resultaat. 

 

Mevrouw Corbey begrijpt dat de afzet van baggerspecie het grootste probleem is. Waar 

bestaan die problemen uit en wat zijn de alternatieven?  

 

De heer Von Faber deelt mee dat een onderwerp toch een groen of oranje vinkje krijgt als de 

problemen zijn onderkend en worden gemanaged. 

Wat er met bagger kan worden gedaan, is een heel brede vraag. Bagger was, en is nog 

steeds, een gewaardeerde grondstof om het land op te hogen en er gewassen op te telen. Men 

heeft zelfs een aanlandplicht. De problemen ontstaan pas als de bagger vervuild is. In het 

uiterste geval moet het zelfs als chemisch afval worden verbrand. 

 

De voorzitter stelt voor dit onderwerp op een ander moment te behandelen. De 

Rijksoverheid komt binnenkort met regelgeving over de omgang met diverse typen bagger. 

 

Mevrouw Corbey vraagt welke methodes er zijn om de verkeerde stoffen uit de bagger te 
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halen. 

 

Mevrouw Ubink vult aan dat in het kader van circulariteit wordt bezien hoe grondstoffen op 

een andere manier kunnen worden benut. Bagger kan bijvoorbeeld in de weg- en waterbouw 

worden gebruikt. 

 

De voorzitter stelt vast dat de commissie kennisneemt van de rapportage. 

 

5e. Kredietaanvraag Baggeren 
De heer Von Faber beschrijft dat de nieuwe VV wat deze kredietaanvraag betreft 'op een 

rijdende trein stapt'. De beeldvormende en opiniërende fase hebben plaatsgevonden in de 

vorige bestuursperiode; nu ligt het besluit voor.  

 

Mevrouw Ubink, resultaatmanager voldoende water, verzorgt de presentatie Context 

baggeren en watergebiedsplannen. De presentatie wordt aan de commissieleden verstrekt. 

De heer Heuzen verzorgt een toelichting op de uitvoering van het baggerprogramma. 

 

De heer Roorda hoort dat per jaar 300 kilometer watergang moet worden onderhouden op 

een totaal van 17.000 kilometer. Is de cyclus dan eens per 40 jaar?  

 

Mevrouw Waterlander vraagt of de aanbestedingsprocedure al loopt. 

 

Mevrouw Dewkalie vraagt de cyclus te schetsen. Heeft zij goed begrepen dat de VV 

jaarlijks twee keer een kredietaanvraag krijgt voorgelegd? Hoe vaak verschijnt de 

baggernota? 

 

De heer Van der Poel merkt op dat de hoeveelheid werk in de uitvoering kan meevallen. 

Wordt er dan meer werk uitgevoerd of wordt het financiële voordeel weggezet? 

 

Mevrouw Corbey vraagt wat de relatie is tussen de primaire taak om het water op diepte te 

brengen en de opgaven op het gebied van schoon water. 

 

De heer Heuzen deelt mee dat iedere watergang een eigen onderhoudscyclus kent. De 

aanwas in een watergang wordt bijgehouden en op basis van die gegevens wordt bepaald 

wanneer actie nodig is. 

Als het bestek is opgesteld en het krediet is goedgekeurd wordt per deelgebied een 

aanbesteding uitgeschreven. Voor die procedure zijn Europese, landelijke en eigen regels 

opgesteld. 

Het streven is om twee keer per jaar een kredietaanvraag aan de VV voor te leggen. Voor 

een nieuw programma wordt een voorbereidingskrediet aangevraagd en voor de uit te 

voeren deelbestekken een uitvoeringskrediet. Het laatste wordt gedaan om op basis van de 

peilgegevens een zo nauwkeurig mogelijk krediet aan te vragen. De kwantiteit en de 

kwaliteit van de bagger zijn bepalend voor de prijs die Rijnland moet betalen. 

Omdat de werkvoorbereidingscyclus tijd neemt is het niet mogelijk om versneld een extra 

project uit te voeren als de hoeveelheid werk van een gepland project meevalt. 

Overblijvende middelen worden teruggestort in de baggerreserve. 

Soms wordt op grond van het belang van schoon water de opdracht verstrekt om alle bagger 

weg te halen.  

 

Mevrouw Ubink vult aan dat keuzes in de manier van baggeren mede worden bepaald door 

de gevolgen voor de waterkwaliteit. De biologische wisselwerking tussen processen in de 

bagger en de waterkwaliteit is ingewikkeld. In het beleid op het gebied van waterkwaliteit 
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staat omschreven welke aanpak in het baggeren in welke omstandigheden effectief is. 

Zij deelt mee dat de baggernota net is vastgesteld – er moeten op basis daarvan nog wel 

meerdere bestuurlijke beslissingen worden genomen – en deze bestuursperiode mee zou 

moeten gaan. 

 

De heer Stuurman heeft vragen naar aanleiding van de risicoparagraaf. Daar staat 

omschreven dat er onvoldoende afzetlocaties zouden kunnen zijn, maar dat er een oplossing 

is gevonden. Wat zijn mogelijke beheersmaatregelen? Er is eerder in de vergadering gehint 

op afzetproblemen en hij vraagt dat nader toe te lichten. Wat is de relatie met het door het 

ministerie uit te brengen handelingsperspectief PFAS?  

 

De heer Von Faber beschrijft dat, omdat er nog geen regels voor de omgang met PFAS zijn, 

niemand die stoffen wil hebben. Op dit moment wordt als spelregel gehanteerd dat de 

waarde op het ontvangende land ten minste gelijk moet zijn aan wat er bij wordt gestort. De 

eigenaar van dat land moet daar wel mee instemmen, en velen doen dat niet. Het risico voor 

Rijnland is dan dat het schap de bagger niet kwijt kan. Het wachten is op het uitkomen van 

landelijke regels, en dat duurt lang. 

Wat hij zojuist beschreef, had betrekking op een specifieke locatie waar PFOS in de bagger 

is aangetroffen. Daar was een afzetgebied voor gevonden, maar een recente bemonstering 

leidde helaas tot de uitkomst dat er nieuwe stoffen aanwezig zijn, dus moet opnieuw worden 

bezien of de bagger daar kan worden afgezet en dus is de procedure vertraagd. 

 

De voorzitter beschrijft dat algemene risico's op hoofdlijnen in jaarstukken worden 

omschreven en specifieke risico's in specifieke voorstellen. 

 

De heer Stuurman vraagt de beheersmaatregelen te omschrijven. Als blijkt dat de nieuw 

aangetroffen stoffen verhinderen dat de bagger op de beoogde locatie wordt opgeslagen, 

welke actie is dan voorzien? 

 

Mevrouw Stoop vraagt of met de gehanteerde omschrijving 'nieuwe stoffen' werd gedoeld 

op eerder onbekende stoffen of op bekende stoffen die eerder nog niet waren aangetroffen. 

 

Mevrouw Corbey vraagt wanneer de genoemde landelijke spelregels verschijnen en of al 

bekend is wat die in zullen houden. 

 

De heer Von Faber deelt mee dat hij niet weet wanneer die spelregels uitkomen. Sinds het 

bekend worden van het probleem proberen alle instanties het bepalen van de aanpak ergens 

anders neer te leggen. De waterschappen hebben daar last van. 

Als de scores in verontreiniging te hoog zijn, wordt met baggeren gestopt.  

De nieuwe stoffen die in de betreffende bagger zijn aangetroffen zijn bekende stoffen.  

 

De heer Roorda vraagt of dan niet beter al in de voorbereiding kan worden nagegaan of 

bepaalde stoffen aanwezig zijn. Het is efficiënter als bij voorbaat van uitvoering van het 

werk kan worden afgezien. 

 

De heer Von Faber deelt mee dat de volgorde van bemonstering, zoals ook in de presentatie 

beschreven, correct is. Er mag niet worden uitgegaan van historische gegevens, dus 

monsters zijn altijd recent. PFOS blijkt zich steeds verder te verspreiden. Vroeger konden er 

nog hotspots worden aangewezen. 

 

De heer Heuzen licht toe dat Rijnland in de uitvoering van het werk is verrast. De 

aanwezigheid van PFOS in dit gebied, Aalsmeer, was bekend. In die gemeente zijn wel 
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afspraken gemaakt over de omgang met PFOS, dus is duidelijk wat er mag. Het blijft lastig 

om een partij of een locatie te vinden waar de bagger kan worden gestort. In dit geval was 

daarvoor een diepe plas aangewezen, maar de aanwezigheid van andere stoffen staat het 

gebruik daarvan in de weg. 

 

De voorzitter merkt op dat de eigenlijke vraag is hoe groot het risico is dat dit probleem zich 

voordoet in het gebied waar het kredietvoorstel betrekking op heeft. 

 

De heer Heuzen deelt mee dat bekend is dat daar PFOS aanwezig is en dat in die wetenschap 

een afzetlocatie is gezocht en gevonden. De zekerheid dat die kan worden gebruikt, is groot. 

 

De heer Schols kent het gebied en acht het, gezien het huidige en historische gebruik, goed 

mogelijk dat er zware metalen in de grond zitten. 

 

Mevrouw Stoop verkeert in de veronderstelling dat PFOS alleen nat op droog mag worden 

gestort. Storten in een plas is dan niet mogelijk. 

 

De voorzitter gaat ervan uit dat conform de afgesproken beleidskaders is gehandeld. 

 

De heer Heuzen bevestigt dat conform de door de VV vastgestelde Rijnlandse normen is 

gehandeld. 

 

De voorzitter concludeert dat de commissie adviseert het onderwerp als hamerstuk voor de 

VV te agenderen. 

 

5f.  Kredietaanvraag Watergebiedsplan Gouda 
Mevrouw Stoop deelt mee dat haar fractie instemt met de aanvraag.  

 

Mevrouw Corbey ziet dat als risico 'het draagvlak' staat vermeld. Wat zijn de bezwaren? 

 

De heer Schols herinnert eraan dat eerder is vastgesteld dat de samenhang tussen 

grondwaterpeil en bodemdaling in Gouda niet tot een zorgplicht voor Rijnland leidt, maar 

dat de VV heeft uitgesproken te willen faciliteren waar dat kan. Hij heeft de volgende 

vragen.  

Wat zijn de normen voor Gouda en in hoeverre worden die nu overschreden? 

Is er al enig zicht op maatregelen, buiten het peilbesluit, die kunnen leiden tot oplossing van 

dit probleem? 

In hoeverre acht het college zich verantwoordelijk voor de bodemdaling die kennelijk wordt 

veroorzaakt door het gewicht van de stad zelf? 

Is het voorliggende probleem een grondwaterprobleem waar Rijnland niet verantwoordelijk 

voor is? Is het niet raadzaam om in het voorstel een passage over de verantwoordelijkheid 

van partijen op te nemen? 

Als een simpele peilverlaging niet mogelijk is, ziet het college dan een solitaire verant-

woordelijkheid voor Rijnland, zoals het instellen van meerdere peilvakken? Is er een 

verantwoordelijkheid van Rijnland voorzien? 

 

De heer Stuurman weet dat in Gouda veel varianten de ronde doen. Zijn de variantenstudies 

zo afgekaderd dat alleen reële varianten worden bestudeerd, opdat het krediet niet zal 

worden overschreden? 

 

De heer Roorda ziet dat een kostenoverschrijding als risico wordt benoemd vanwege de 

complexiteit. Met welke complexiteit wordt op dit moment rekening gehouden, binnen de 
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grenzen van deze kredietaanvraag, welke veronderstelde extra complexiteit zou tot een 

kostenoverschrijding kunnen leiden en welke beheersmaatregel is dan passend? 

 

De heer Haan heeft kennis van de regiodeal die met Gouda wordt gesloten. In de stad is de 

complexiteit van het vraagstuk van bodemdaling goed zichtbaar. Die wordt in belangrijke 

mate veroorzaakt door het gewicht van de stad zelf, maar ook het vrachtverkeer drukt kades 

letterlijk naar beneden, waardoor het water slechts enkele centimeters onder de kade staat. 

De opgave is om het peil zo in te stellen dat funderingen van woningen niet worden 

aangetast en toch marge over te houden om piekbuien te kunnen verwerken. Dat vraagt om 

een fijne afstemming met behulp van verschillende systemen, waarbij ook rekening moet 

worden gehouden met mogelijke schade van de verschillende maatregelen voor inwoners, 

stad en waterschap. Onderzoeksinstellingen, overheden en bewoners worden daarbij 

betrokken. 

Het watergebiedsplan bevat voor een deel onderzoeksvragen die in het kaderplan worden 

opgenomen en waar Rijnland als peilbeheerder een antwoord op moet geven. 

 

De heer Schols deelt mee dat zijn fractie zich in deze beantwoording kan vinden. 

 

De heer Von Faber licht toe dat in Gouda sprake is van een unieke onderneming, zonder 

precedent. Het voorbereidingskrediet is bedoeld om mogelijkheden te onderzoeken in de 

omstandigheid dat het grondwater- en oppervlakteniveau bijna gelijk zijn. Hij heeft al 

opgemerkt dat dat zou kunnen leiden tot het instellen van peilvakken per straat.  

Breed draagvlak verwerven is lastig omdat veel huiseigenaren niet kunnen worden geholpen 

en/of te horen krijgen dat zij maatregelen voor eigen rekening en risico moeten treffen. 

 

De voorzitter merkt op dat bij een dergelijke onzekerheid over de inhoud maar één 

beheersmaatregel mogelijk is: trancheren van de voorbereidingskredieten. Ieder jaar kan de 

VV dan nagaan welke voortgang is geboekt om dan opnieuw een passend krediet vast te 

stellen. 

 

De heer Stuurman begrijpt dat voor een unieke situatie geen pasklaar draaiboek beschikbaar 

is. Het is wel verstandig om een richtinggevend perspectief vast te leggen omdat anders een 

bodemloze put van variantenstudies dreigt te ontstaan. Een duidelijk kader is wel de 

begrenzing in tijd.  

 

De heer Von Faber is het ermee eens dat de begrenzingen liggen in de keus voor tranchering 

en in de tijdslimiet. 

 

De heer Roorda vraagt te schetsen welke onderzoeksvragen met behulp van dit krediet 

zouden moeten worden beantwoord. 

 

De heer Heuzen licht toe dat inderdaad is afgekaderd wat wel en niet wordt onderzocht. 

Deltares is de partner die op basis van een model, dat zal worden geladen met gegevens over 

riolering, grondwater en het watersysteem, een aantal varianten voor Rijnland zal 

doorrekenen. Het grootste deel van het krediet is bestemd voor het opstellen van dat model 

en het doorrekenen van de varianten. Daarnaast worden uit het krediet uren van Rijnland ten 

behoeve van dit project en de communicatie met de bewoners bekostigd. 

 

De voorzitter concludeert dat de commissie adviseert het onderwerp als hamerstuk voor de 

VV te agenderen. 
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6. Rondvraag  
Mevrouw Stoop herinnert eraan dat de vorige zomer erg droog was. Zij heeft in de nazomer 

gevraagd de zomerpeilen langer aan te houden om de grondwatertekorten aan te vullen. Tot 

wanneer is dat gedaan en zijn die tekorten inderdaad aangevuld? 

Er is afgesproken dat een evaluatie van de droogteperiode aan de VV zal worden 

voorgelegd. Wanneer verschijnt die? Kan daarin de winter ook worden meegenomen? 

 

De heer Van der Poel sluit zich bij deze vraag aan. Hoe heeft het droogteprotocol gewerkt en 

hoe heeft Rijnland gereageerd? 

 

De heer Roorda heeft in de monistische setting van een waterschap een duale rol: hij neemt 

als bestuurslid deel aan de besluitvorming en tegelijkertijd is hij toezichthouder op de 

kwaliteit van die besluitvorming. Heeft Rijnland hier een visie op? Hij kan zich voorstellen 

dat die twee rollen leiden tot verschil in informatiebehoefte. Misschien moet dit onderwerp 

een keer apart worden besproken. 

 

De voorzitter zegt toe dat de vraag over de zomerpeilen schriftelijk wordt beantwoord. 

Er is een brede procesevaluatie van de droogte uitgevoerd, die met verslagen over de andere 

calamiteiten aan de VV is aangeboden. 

 

Mevrouw Ubink licht toe dat een algemene procesevaluatie is uitgevoerd en dat er daarnaast 

twee inhoudelijke evaluaties zijn afgesproken. De evaluatie van de wateroverlast in Boskoop 

is verspreid en die over de droogte is klaar, maar er wordt met de verspreiding gewacht tot 

de landelijke evaluatie van de droogte beschikbaar komt. 

Grondwatertekorten doen zich voornamelijk in het oosten van Nederland voor. In het lagere 

westen kan met behulp van het peilbeheer beter met droogte worden omgegaan. 

 

De voorzitter merkt op dat recent de Rijnlandse droogtemonitor is uitgebracht. 

 

Mevrouw Stoop vraagt aandacht voor de grondwaterstand omdat verlaging daarvan leidt tot 

versnelling van de bodemdaling en grotere uitstoot van CO2 door oxidatie van de veengrond. 

 

De voorzitter sluit zich aan bij de suggestie om apart aandacht te besteden aan dualistische 

rollen binnen een monistische organisatie. Hij herinnert eraan dat in de vorige 

bestuursperiode een werkgroep Bestuurlijke Vernieuwing besturen functioneerde, die zich 

vooral richtte op de omgang tussen gremia binnen Rijnland en de omgang van Rijnland met 

ingelanden. Het gedachtengoed van deze werkgroep is overgedragen aan de nieuwe VV. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Toezegging 

7. Sluiting  

De voorzitter sluit de vergadering om 11.25 uur. 

 

 

 


